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Δημήτριος Σωτηρίου, Μαρκόπουλο, Χαμοληά 15 Σεπτεμβρίου 2023

ΔΙΑΜΑΡΤΥΡΙΑ ΚΑΙ ΕΝΣΤΑΣΗ

Η πρώτη αντίδραση στην ΜΠΕ που είναι προς διαβούλευση είναι ότι βρίθει
αχρήστων πληροφοριών, πρόκειται εν πολλοίς για ευχολόγιο, και δεν
εξασφαλίζει ούτε τη συμμόρφωση, ούτε την αξιοπιστία ή τη καλή λειτουργία  

1. Στον αρχικό σχεδιασμό του έργου του ΚΕΛΚΠ δεν περιλαμβάνονταν η
αξιοποίηση των επεξεργασμένων λυμάτων. Η παλιά καλή τεχνική: άστο για
αργότερα. Η προσθήκη νέων λειτουργιών είναι σωστή και κρίσιμη, αλλά δεν
έχει καμιά σχέση με τα λύματα Σαρωνικού. Το «κόλπο» εφευρέθηκε για να
δικαιολογηθεί η αστοχία του αρχικού σχεδιασμού και να δικαιολογηθούν
πρόσθετα μεγάλα κονδύλια και χρήματα

2. Πως μια μελέτη ΜΠΕ μπορεί να δικαιολογήσει μεταφορά των λυμάτων προς
επεξεργασία σε απόσταση 50 περίπου χιλιομέτρων, με την απαραίτητη
βοήθεια 13 αντλιοστασίων, χωρίς να υπολογίζονται οι ενεργειακές ανάγκες και
οι συγκεκριμένες δαπάνες εγκατάστασης και λειτουργίας (ηλεκτρική
τροφοδοσία, συντήρηση, γεννήτριες, προσωπικό, κα)

3. Πως και γιατί η ΕΥΔΑΠ εγκαταλείπει την πρότασή της για τη κατασκευή ΚΕΛ
στη Παλαιά Φώκαια και συγκεκριμένα στη θέση Γερακίνα. Και στρέφεται μετά
από 20 σχεδόν χρόνια στη βολική λύση μεταφοράς των λυμάτων στο ΚΕΛΚΠ;
Πως το θέμα των αντιδράσεων των τοπικών κοινωνιών αναφέρεται πολλάκις,
αλλά δεν γίνεται αναφορά σε προφανώς νέες, αναμενόμενες και περισσότερο
έντονες αντιδράσεις της κοινωνίας του Μαρκοπούλου; Ποιος πλήρωσε όλα τα
έξοδα της μελέτης και της προεργασίας, ποιες είναι οι μέχρι σήμερα δαπάνες
και ποιο είναι το ύψος των πρόστιμων που έχουν πληρωθεί εξαιτίας της
αβελτηρίας του δήμου Σαρωνικού και που βολικά παραβλέπει η ΜΠΕ και η
ΕΥΔΑΠ, σαν να μη συνέβη τίποτε;

4. Η αναβάθμιση του ΚΕΛΚΠ είναι σωστή και πρέπει να γίνει. Η αξιοποίηση των
επεξεργασμένων λυμάτων είναι επιβεβλημένη, αλλά πρέπει να υπολογιστούν
οι δαπάνες αυτοτελώς. Αξιοποίηση δεν μπορεί να γίνει χωρίς ταμιευτήρες και
δίκτυο άρδευσης. Υπάρχουν σχεδιασμοί και προϋπολογισμοί δαπανών; Ποιες
είναι οι προς άρδευση εκτάσεις; Ποιες είναι οι νομικά έγκυρες μακροχρόνιες
δεσμεύσεις σημερινών καλλιεργητών για τις ανάγκες άρδευσης; Η αγροτική
παραγωγή στη περιοχή βαίνει φθίνουσα. Υπάρχουν μελέτες και οικονομικές
εκτιμήσεις; Ήδη η περιοχή μετατρέπεται νόμιμα ή παράνομα, σε ανοιχτό
πάρκινγκ για αυτοκίνητα και άλλες παράνομες δραστηριότητες (εκεί που
υπάρχουν δρόμοι) δεδομένου ότι υπάρχει πλήρης απουσία ελέγχων,
κτηματολόγιο, χρήσεις γης, διαβούλευση με του δήμους και τους κατοίκους

5. Στη ΜΠΕ δεν υπάρχει καμιά αναφορά στο υπό κατασκευή εδώ και 3 σχεδόν
χρόνια έργο «αντιπλημμυρικό Ερασίνου - ΑΕ», στο οποίο προβλέπεται
τερατώδες φράγμα ανάσχεσης. Η Περιφέρεια σε απάντηση επιστολής μας,
βεβαιώνει την κατασκευή «ταμιευτήρων» και «φρεάτων» εμπλουτισμού του
υδροφόρου ορίζοντα με τα επεξεργασμένα λύματα του ΚΕΛΚΠ, χωρίς να
αναφέρεται αν η επεξεργασία θα είναι τριτοβάθμια (βασει της ΜΠΕ η
αναβάθμιση ΘΑ γίνει …). Υπάρχει έστω αναφορά στα έργα αυτά και έχουν



ληφθεί υπόψη στην ΜΠΕ; Εμείς δε βρήκαμε την παραμικρή αναφορά ή
συσχέτιση. Το ΚΕΛ και το ΑΕ είναι έργα της Περιφέρειας Αττικής και είναι
παράλογο να μην λαμβάνει υπόψη του το ένα το άλλο. Βεβαίως το υπ.
Υποδομών φρόντισε να χαρακτηρίσει το ΑΕ «εθνικής σημασίας έργο» και έτσι
εκτελείται υπό την επίβλεψή του. Η σκανδαλώδης αυτή ρύθμιση δεν μπορεί
παρά να έχει υποκρυπτόμενους στόχους και επιβολή δια της πλαγίας ανόμων
επιδιώξεων

6. Οι αναφορές στις μελέτες του ΕΚΘΕ, σήμερα ΕΛΚΕΘΕ (δείχνει και την
παλαιότητα των ελέγχων και μετρήσεων) είναι ουσιαστικά άχρηστες γιατί δεν
έχουν σχέση με τη σημερινή πραγματικότητα. Θα είχαν αξία αν ελάμβαναν
υπόψη τους ότι στο Νότιο Ευβοϊκό αναμένονται να «πέσουν» σχεδόν 20
αγωγοί επεξεργασμένων λυμάτων από τη Χαλκίδα έως το Λαύριο

7. Η ΜΠΕ και η ΕΥΔΑΠ πρέπει να απαντήσουν στο θεμελιώδες ερώτημα, αν
υπάρχουν ή μπορούν να βρεθούν χρήματα για την αποχέτευσης του δήμου
Σαρωνικού, αν δεν προχωρήσει η λύση μεταφοράς στο ΚΕΛΚΠ. Τα χρονικά
όρια που έχει θέσει η ΕΕ έχουν ξεπεραστεί εδώ και 2 δεκάδες μάλλον χρόνια
και οι δημοτικές αρχές πρέπει να εγκληθούν για ολιγωρία, παράβαση
καθήκοντος, ανικανότητα, έκθεση κατοίκων σε κινδύνους και άλλα νομικής
φύσεως σχετικά θέματα. Τα θέματα αυτά είναι αρμοδιότητάς του 5ου Τμήματος
του ΣτΕ, προς το οποίο θα κινηθούν λογικά οι διαμαρτυρόμενοι πολίτες

8. Δεν υπάρχει καμιά αναφορά σε θέματα συνεργασίας με το ΔΑΑ Ελ. Βενιζέλος,
σχετικά με τα όμβρια ύδατα και τη χρησιμοποίηση του Ερασίνου ως τελικού
αποδέκτη, σε περίπτωση μεγάλων όγκων υδάτων και του ελέγχου των
εξερχόμενων από το ΔΑΑ υδάτων (επεξεργασμένων ή μη και θέμα που
αφορά τις καλλιέργειες αρδευόμενες ή μη)

9. Απουσιάζουν επίσης αναφορές σε συνεργασία με το υπ. Πολιτισμού και το
υπ. Περιβάλλοντος (δασαρχείο, ΟΦΥΠΕΚΑ, κα). Οι εγκαταστάσεις του
ΚΕΛΚΠ βρίσκονται σχεδόν στα όρια της ΠΝ2000 και δεδομένου ότι υπάρχει
προστατευτικό πλέγμα νόμων και ΠΔ για την περιοχή ΝΑΤΟΥΡΑ 2000
Βραυρώνος, η παράλειψη είναι ουσιώδους σημασίας.

10.Το πρόβλημα της αποχέτευσης αφορά όλη την Ανατολική Αττική και πρέπει οι
αρμόδιοι των υπογείων Υποδομών, Περιβάλλοντος, Πολιτισμού, Ανάπτυξης,
Αγροτικής Ανάπτυξης, Υγείας ίσως και άλλων, να μελετήσουν συνολικές και
όχι αποσπασματικές λύσεις. Η ΜΠΕ είναι δείγμα προτεινόμενης
αποσπασματικής λύσεως και αν προχωρήσουν τα έργα με την μορφή που
προτείνονται σύντομα θα προκύψουν νέα προβλήματα και ανυπέρβλητα
εμπόδια. Ο μόνος που επωφελείται από την ΜΠΕ είναι ο μελετητής που έτσι
και αλλιώς δεν έχει καμία ευθύνη, στο σημερινό νομικό καθεστώς

11. Η ΜΠΕ κάνει συχνά αναφορά στο αποχετευτικό της περιοχής Χαμοληά. Δε
μπορέσαμε να βρούμε στοιχεία του έργου, ούτε και αναφορά στον αρχικό
σχεδιασμό του ΚΕΛΚΠ. Σημειωτέον ότι κάτοικοι της Χαμοληάς είχαν
προσφύγει στο ΣτΕ κατά του ΚΕΛΚΠ για τεχνικούς και όχι λόγους
αναγκαιότητος της επεξεργασίας λυμάτων. Η απόρριψη της προσφυγής κατά
τη γνώμη μας δεν απάντησε με πειστικότητα σε κανένα από τα επιχειρήματα
που είχα προβληθεί. Τι προβλέπεται τώρα για το «αποχετευτικό Χαμοληάς ή
είναι και αυτό μέρος των πολλών ασαφειών που προφανώς εσκεμμένως
παραλείπονται στην ΜΠΕ; (Διαθέσιμη εφόσον ζητηθεί ή από το ΣτΕ)

12.Η κατασκευή του ΚΕΛΚΠ και του αγωγού διάθεση διήρκεσε μια σχεδόν
δεκαετία. Γιατί; Η κατασκευή του αποχετευτικού Χαμοληάς είχε περιληφθεί
στον αρχικό σχεδιασμό. Μετά απεντάχθηκε, άγνωστο για ποιο λόγο. Το



«ιστορικό» της ΜΠΕ δεν κάνει καμιά αφορά στο θέμα, γιατί; Προσπαθούν να
αποκρύψουν θέματα και αποφάσεις; Τι προβλέπεται για την περιοχή
Χαμοληά, αν και ανήκει στην κατηγορία των πόλεων/περιοχών κάτω των 2000
κατοίκων

13.Πόσο τελικά κόστισε το έργο του ΚΕΛΚΠ και ποτέ θα τεθεί σε πραγματική
λειτουργία; Πως εξασφαλίζεται η επιστημονικά ελεγμένη λειτουργία του; Γιατί
δε υπάρχουν αναφορές στην ΜΠΕ; Από ότι γνωρίζουμε ο δήμος έχει πλήρη
άγνοια της υπόθεσης, αλλά αυτό ίσως να οφείλεται στη μηδενική σχεδόν
πληροφόρηση των τοπικών κοινωνιών καθ΄ όλη τη προηγούμενη δεκαετία για
το έργο!

14.Ένα από τα μείζονα θέματα που δεν παρουσιάζεται στην ΜΠΕ είναι πως θα
διασφαλίζεται η σύμφωνα με τις προδιαγραφές τροφοδοσία του
αποχετευτικού με τα «κατάλληλα» λύματα. Δεδομένου ότι η βιομηχανική
περιοχή ΚΟΡΩΠΙΟΥ θα διοχετεύει αστικά λύματα στο ΚΕΛΚΠ, η ΜΠΕ πρέπει
να αποσαφηνίσει πως θα εξασφαλίζεται ότι αστικά και μόνον λύματα θα
διοχετεύονται στο ΚΕΛΚΠ και όχι βιομηχανικά λύματα. Αυτό και μόνον είναι το
σοβαρότερο θέμα για να απορριφθεί η ΜΠΕ (εκτός και αν μας διέφυγε κάτι
σημαντικό …).

15.Το κείμενο της διαβούλευσης φέρει την υπογραφή της ΕΥΔΑΠ. Πως είναι
δυνατόν τη ΜΠΕ να υπογραφεί/έχει αναθέσει η ΕΥΔΑΠ, ενώ το ΚΕΛΚΠ από
ότι φαίνεται (εκτός και αν προσκομιστούν τεκμήρια περί του αντιθέτου) είναι
ακόμα στα χέρια της Περιφέρειας;

16.Έχει λάβει υπόψη της η ΜΠΕ την Οδηγία COM(2022) 541 final 2022/0345
(COD), Βρυξέλλες, 26.10.2022;

17.Η φωτογραφική τεκμηρίωση θέσεων νέων αντλιοστασίων ακάθαρτων (σελ.
738) είναι επιεικώς γελοία, γιατί δεν προσδιορίζεται που βρίσκονται ούτε και
πως σχετίζονται με την περιοχή και τους κατοίκους (βλέπετε π.χ. σελ. 740).
Χαρακτηριστικό παράδειγμα προχειρότητας, αντιεπιστημονικής και
αντιεπαγγελματικής συμπεριφοράς. Οι εικόνες είναι εικόνες της Google; Η
ΜΠΕ βρίθει τέτοιων χαρακτηριστικών. Ουσιαστικά καταρρίπτεται έτσι
οποιαδήποτε εγκυρότητα της ΜΠΕ


